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Pan 

Janusz ONYSZKIEWICZ 

Minister Obrony Narodowej 

Szanowny Panie Ministrze 

Na podstawie wpływających do Urzędu Rzecznika Praw Oby

watelskich pism /skarg/ oraz spostrzeżeń wynoszonych z przepro

wadzanych wizytacji, a także sygnałów dochodzących do pracowni

ków Zespołu ds. Żołnierzy i Służby Wojskowej, niepokojącym zja

wiskiem jest wprowadzanie ograniczeń, a nawet podejmowanie dzia

łań niezgodnych z postanowieniami zawartymi w aktach normatyw

nych, a konkretnie w ustawie z dnia 30 czerwca 1970 r. o służbie 

wojskowej żołnierzy zawodowych /Dz.U. z 199E r. nr S, poz. 31/. 

Jaskrawym tego przykładem są "Wytyczne Szefa Departamen

tu Kadr z dnia 28 stycznia 1992 roku", które powołując się na 

decyzję Ministra Obrony Narodowej wprowadzają ilościowe i jakoś

ciowe limity /zał. nr 1/. 

Zdaniem Rzecznika Praw Obywatelskich jest to naruszenie 

praw obywatelskich, ponieważ zastosowanie tychże limitów pozba

wia możliwości awansu na stopień wojskowy pułkownika wielu pod

pułkowników - 85 %, mogących spełniać /być może spełniających!/ 

wszelkie wymagania zawarte w aktach normatywnych. 

Fakt ten jest zaprzeczeniem art. 67 ust. S Konstytu

cji RP. 
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Szanowny Panie Ministrze 

Ustawa z dnia 30 czerwca 1970 r. o służbie wojskowej 

żołnierzy zawodowych /Dz.U. z 1992 r. Nr 8, poz. 31/ oraz zarzą

dzenie MON Nr 45/M0N z 9 września 1970 r. w sprawie przebiegu 

służby wojskowej żołnierzy zawodowych /Dz.R.MON z 1991 r., 

poz.28/ dają możliwość mianowania /poza warunkami szczególnymi/ 

do stopnia generała po 24 latach służby, do stopnia pułkownika 

po 20 latach służby itd . Przy założeniu spełnienia wszystkich 

innych kryteriów nasuwa się pytanie: czy po restrukturyzacji sił 

zbrojnych i obwarowań liczebności wojska będzie możliwość wyko

rzystania żołnierzy zawodowych, którzy mogą dosłużyć się tych 

stopni? A w związku z tym, czy nie będzie eskalował się problem 

naruszania praw obywatelskich? 

Uprzejmie proszę Pana Ministra o spowodowanie zajęcia 

stanowiska w tej kwestii. Będę wdzięczny za poinformowanie Rze

cznika Praw Obywatelskich o sposobie załatwienia sprawy. 

Z wyrazami szacunku 

/-/ Prof. dr Tadeusz Zieliński 

Do wiadomości: 

Sejmowa Komisja 

Obrony Narodowej 


